
 

    Landsbyordningen  Voerladegård  
Skolebestyrelsesmøde torsdag 1/2 2024 

kl. 18-21.30 
på personalestuen  

 
Referat  

   
Forældrerep.:  Anders, Ditte, Vicky, Rikke, Morten, Jan, Nadia (suppleant)  
Medarbejderrep: Christian, Brian – Camilla er ligeledes inviteret med  
Ledelse: Jeanette, Merete 
 
Afbud:  Signe, Jan, Ditte 
 

1. Orientering ved: 
a. Ledelse 

Referat:  
Skole: Regnskabet for 2023 ser bedre ud end forventet. Næste bestyrelsesmøde kommer der 
lidt mere om det. Vi har mange ubekendte ift. børnetal og evt. segregerede tilbud for elever i 
Voerladegård.  
Nyt IT til indkøb og telefoni. Ejendomsdrift er overgået til centralt hold. Der er mange 
ubekendte og vi er kede af hvad det måske kommer til at betyde for fastholdelsen er vores 
pedel.  
Alt personalet er ombord. Medarbejder i klub har orlov i januar og februar.  
Trivselsmåling i gang blandt eleverne mellem uge 8 og 10. Der er efterhånden oparbejdet en 
ok procedure i teams´ene at de voksne får kigget på resultaterne og ser hvad det giver 
anledning til af tiltag og drøftelser i klassen.  
Indskrivningsmøde i januar. Pænt fremmøde.  
Arbejdsmiljø – 3i1 måling blandt personalet skal pågå i dette år.  
Inden sommerferien skal der afholdes et fyaftensmøde vedrørende læsning, har lærerne et 
ønske om. Der er et ønske om mere information og viden til forældrene ift læseindlæring.  
Der pågår pt et stort arbejde og tæt samarbejde mellem skole og forældre i forhold til nogle 
konflikter og den generelle trivsel i ældste storeteam.  

Børnehave: Orientering om personalesituationen, afgang, tilgang og barsel. Vores børnetal 
falder, så der tilpasses, men det er sårbart. Børnehaven ligger på gennemsnittet ift. opgørelse 
af minimumsnormeringer i Skanderborg Kommune.  
Vi har haft besøg af den nye dagtilbudschef, som så vores ramme og spurte ind til rammer 
og fokus for det pædagogiske arbejde. Hun spurte også ind til historikken om vuggestue og 
om vi kunne og ville have mulighed for dette.  
Børnehaven er optaget af leg og børnefællesskaber.  

SFO og klub: Der er rokeret rundt på personale og der er vikar inde pga. orlov. Sikker drift.  

b. Medarbejdere  



Referat: 
Ro på personalet, ro på børnegruppen. Lille-team arbejder med læseforløb. SFO kommer 
mere ud og leger.  
Skoledelen begynder på forårsfesttemaet.  
Fokus på fagdage (onsdagene)  i en projektorienteret retning. Brug af designcirklen (en 
måde at gribe den projektorienterede arbejdsmåde an på) også i andre fag end lige de 
naturvidenskabelige. Yngste storeteam er en super børnegruppe som er meget opsatte på at 
lære. Dynamikken i lærergruppen er spændende at være en del af – med nye og ”gaml2” 
(erfarne) sammen. Der gives plads til hinanden.  

LEGO-space og Harry Potter tema. Toiletterne – arbejdet med det i elevrådet, arbejde med 
børnene som brugere at toiletterne.  

2. Fælles lytning til Podcast vedr legens betydning i børns liv. 25 min.  
Jeanette og jeg har talt om, at det giver mening at lytte til denne podcast sammen.  
Der tales med legens væsentlige betydning for børns udvikling, læring og trivsel – og 
ligeledes legens trange kår.  
 
Kort drøftelse om hvilke tanker det har givet rundt om bordet og hvordan vi tager højde for 
det væsentlige budskab, når vi formulerer principper og taler om de rammer, vi laver for 
vores børn her på stedet.  
Referat: 
SB- forældre skriver en lille hilsen til alle forældre sender den ud på AULA til inspiration.  
Link: Genstart | Legesyge | DR LYD 

 

3. Ændring af organisering fra udvidet SFO til ”samdrift”. 
Vi er blevet bedt om at tage punktet på et bestyrelsesmøde. Ændringen får ingen betydning i 
praksis. 

Baggrund 
I henhold til folkeskoleloven er der to forskellige muligheder for organisering af skoler og 
dagtilbud i landdistrikter og mindre byer. Der kan etableres:  

- Udvidet SFO 
- Samdrift mellem skole og dagtilbud.  

Udvidet SFO kan etableres på skoler, hvor elevtallet er 150 eller derunder. Ved etablering af 
udvidet SFO er der blot tale om, at skolens SFO får Ministeriet for Børne- og 
undervisningsministeriets tilladelse til at indskrive børn fra 3 år og op til skolealderen i 
skolens SFO jf. Folkeskolelovens § 3 stk. 7.  

Samdrift mellem skole og dagtilbud kan etableres, hvor skolen har 300 elever eller derunder. 
Samdrift betyder at skole og dagtilbud er oprettet med fælles ledelse og bestyrelse jf. 
Folkeskolelovens §24a.  



Der er i dag 4 landsbyordninger i Skanderborg kommune, der er oprettet som udvidet SFO. 
De resterende landsbyordninger i Skanderborg kommune er oprettet som samdrifter (med en 
undtagelse)  

Sag 
Da der nu er oprettet vuggestue i 3 af landsbyordningerne med udvidet SFO, er det ikke 
længere muligt for dem at være etableret som en udvidet SFO.  
Da lovgivningen endvidere i dag giver mulighed for at etablere de pågældende 
landsbyordninger, inklusive Landsbyordningen i Voerladegård, som samdrift, har 
Skanderborg kommune besluttet at alle kommunens landsbyordninger etableres som 
samdrifter. Dette sendes hermed til høring ved jer.   
 
Der vil være tale om en skrivebordsbeslutning, der ikke har nogen konsekvenser for praksis. 
Hverken for ansatte, ledelse, forældre eller børn.  

Høring 
Bestyrelsen bedes give deres udtalelse i forbindelse med tilretningen af styrelsesvedtægten, 
således Landsbyordningen i Voerladegård fremadrettet etableres som samdrift, fremfor som 
udvidet SFO.  

  
Se bilag.  
Referat:  
Bestyrelsen i Landsbyordningen i Voerladegård tiltræder beslutningen om at ordningen 
fremadrettet etableres som en samdrift.  

Bestyrelsen ønsker at tilføje følgende udtalelse til høringen. ”…… inklusive Landsbyordningen i 
Voerladegård, som samdrift, med mulighed for oprettelse af vuggestue i dagtilbuddet, …..”  

Bestyrelsen ønsker at indskrive muligheden for at oprette vuggestue i et fremtidsperspektiv. 
Oprettelse af vuggestue afhænger af børnetal i distriktet og at etableringen sker i dialog med 
administrationen.  

 
4. Indledende drøftelse af næste princip – Skole-hjem samarbejdet. Hvad er væsentlig at 

komme omkring – i det princip og eventuel tænke andre temaer? 
Merete fortæller kort hvad hun tænker at principper vedr skole-hjem samarbejde bør 
indeholde. 
Anders rammesætter en generel drøftelse på baggrund af en snak med en forælder:  
Er der nogle principper/politikker vi ikke har i dag, der kunne hjælpe personalet? -Og 
hvordan kan de i så fald være klare i i forhold til hvad vi forventer/en fælles forståelse 
mellem skole og hjem.  
Referat: 
Princip om klare forventninger mellem (børnehave)skole og hjem. Fælles forventninger for 
alle aldre og en graduering ift. forventninger. Forventninger og konsekvenser skal hænge 
sammen med at børnene skal kunne mestre.  
Inddrag gerne trivselsrådene.  



Merete nævner en række ting som må være med i princippet: forældremøder, skole-
hjemsamtaler, samarbejdet med øvrige (PPR med flere), kommunikation mm.  
Vi arbejder videre med princippet over de næste gange.  
 

5. Trivsels – og antimobbestrategien.  Forældredelen. Beslutning. 
Skal der ændres i det, der står?  
Referat: 
Drøfte ”ensomhed” med teamsene i efteråret 2024.  

 

6. Princip for lektier – drøftelse. 
Vi drøftede det ved sidste møde, men gik ikke ned i vores princip. 
Det nuværende princip skal kortes ned, men ellers tænker jeg det skal stå med den ”retning” 
det har.  
Referat: 
Udsættes til næste gang.  
 

7. Skoleindskrivningsmøde 18/1 kl. 16.30.  
Kort orientering  
Referat: 
Se under orientering fra ledelsen. 

 

8. Kort evaluering af den fælles aften med Digital Dannelse 1/11. 
Hvad var godt? 
Hvad kunne vi have haft mere af?  
Referat:  
Svær øvelse. God aften – relevante øvelser. Øjenåbner i svarene mellem forældre og børn. 
Godt vi holder fast i emnet – hvert 3 år (eller hvert andet år). 
Evt. udsende skriftligt materiale hvis der er lang tid til næste møde vedrørende digital 
dannelse.  
 

9. SFO-maden. Drøftelse. Rikke  
Referat: 
Punktet ønskes til drøftelse pga. et skiv i Lille-team om madpakker i november. Spørgsmål 
om det følges op i SFO.  
Ledelsen havde lavet et notat som blev fremlagt ift. baggrund, økonomi og 
praktiske/pædagogiske overvejelser. Sendes til bestyrelsen med referatet.  
Forældrene ønskede af følge ”Kostrådene”. Husk at den forældrebetalte ordning er truffet 
lokalt i Voerladegård, så den kan også afvikles lokalt. Ordningens betaling omfatter alene 
fødevarerne og der er ikke penge til løn i ordningen, som er en stor post i udmøntningen af 
ordningen.  
Ordningen gendrøftes efter tre møder.  
 

10. Kommende valg til Skolebestyrelsen.  



 
Formalia – herunder datoer og dato for valgmøde. 
Forældrearbejde i forhold til at få repræsentanter til at stille op.  
Referat:  
Vicky, Ditte og Signe er på valg i år. 
Nadia vil gerne stille op. 
Valgmøde onsdag d. 10. april 2024. formentlig 19-20.  
Der ligger et stykke arbejde for forældrene at få folk til at møde op den 10. april til 
opstillingsmødet. Generelt har vi som regel nok forældre til stille op til bestyrelsesarbejdet. 
Det er rart.  
Valgbestyrelsen skal være gode til at forklare reglerne – og jo også at man fint kan stille op 
selvom ens barn ikke har 4 år endnu på stedet.  

 

11. Diverse udvalg. 
Trafikken – cykelsti fra Dørup. Hvad er udsigterne?  
SB-nyt 
Borgerforeningen  
?  
Referat:  
Det undersøges om der fortsat er planlagt cykelsti til Dørup. 

 

12. Fælles bestyrelsesmøde 23/1 kl. 17-18.30 i Veng. 
Kort referat. Anders og Merete deltog.  

 

13. Næste møde 13/3  - punkter?  
Vært: Vicky 
Referat:  
Elevrådet vil gerne deltage på et kommende møde.  
Anders er forhindret den 13/3.  
 

 

14. Evt.  
Referat:  
Rikke vil gerne tage sig af det praktiske omkring forårsfesten.  

 

Vel mødt. 

Anders og Merete  

 


